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Existence of idleness

Vadim Petrov

Abstract

The article is devoted to existential dimentions of idleness as complicated and contra-
versal sociocultural phenomenon. The possibility of creative self-improvement and
social and spiritual elitisation of a person by means of certain controlled practices of
idleness is funded as well as the prospect of personal deprivation undergoing negative
scenarios of idle existence. Communicative character of idleness and its protest potential
are analyzed as well.
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Экзистенция праздности

Петров Вадим Евгеньевич

Аннотация

Рассматриваются экзистенциальные измерения праздности как сложного и
противоречивого социально-культурного феномена. Обосновываются возможность
творческого самосовершенствования и социально-духовной элитизации человека
через контролируемое осуществление определенных практик праздности, а также
перспектива личностной депривации при негативных сценариях праздного бытия.
Анализируется коммуникативный характер праздности, ее протестный потенциал.
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